

**PREVENTION AND CONTROL OF DISEASE
(COMPULSORY TESTING FOR CERTAIN PERSONS)
REGULATION
(CAP. 599J)**

Compulsory Testing Direction

(Effective from 2 April 2022)

I hereby exercise the power conferred on me under Section 4 of the Prevention and Control of Disease (Compulsory Testing for Certain Persons) Regulation (Chapter 599, sub. leg. J) (“Cap. 599J”) to require you, being a patient (see the particulars below) whom I have attended to in the course of professional practice and clinically suspect to have contracted Coronavirus Disease 2019 (“the Patient”), to –

(I) Undergoing of a Test

Test A:

- (a) undergo a polymerase chain reaction-based nucleic acid test for the coronavirus disease 2019 (“the Specified Test”) by [Date][Note] in accordance with the procedure and conditions specified in the Annex to this Direction;

OR

Test B:

- (a) undergo the Specified Test by _____ [Date]^[Note] in accordance with the conditions specified in the **Annex** to this Direction; and
- (b) submit the test result to me or the staff of my clinic named in this Direction by electronic mail, fax, or by hardcopy within four days after the date specified above; and

(II) Other Requirements

take appropriate personal disease prevention measures as far as reasonably practicable, including wearing a mask and maintaining hand hygiene; and unless for the purpose of undergoing the Specified Test, stay at your place of residence and avoid going out until the test result is ascertained as far as possible.

Note:

The Date is two days after the Issue Date of the Direction (for example: Issue Date of the Direction is 28 November 2020, then the Date should be 30 November 2020).

Particulars of the Patient

(1)	Name	(English)
		(Chinese)
(2)	HKID/Passport no.	
(3)	Age and sex	
(4)	Contact no. (Mobile only)	
(5)	Hospital/clinic attended	(Name)
		(Address)
		(Mobile no.)
(6)	Barcode no. of specimen bottle	
(7)	Emergency contact and relationship with the person	
(8)	Reference/patient no.	

Warning: Failure to comply with this Direction is an offence and will render you liable to be fined a fixed penalty of \$10,000 and to be served with a compulsory testing order. Failure to comply with a compulsory testing order is also an offence and a person convicted of the offence is liable to a fine of \$50,000 and imprisonment for 6 months.

Issued by:

Issued on:

**[Name and signature of the
specified medical practitioner]**

[Date]

Procedures and Conditions to Undergo the Specified Test under the Compulsory Testing Direction

For Test A

1. Use the specimen bottle provided by the specified medical practitioner who issued this Direction to collect a deep throat saliva specimen in accordance with the collection guidelines provided with the specimen bottle.
2. Submit the specimen contained in the specimen bottle to one of the Government designated collection points set out in the collection guidelines on or before the date specified in this Direction as the date by which the test has to be undergone.

For Test B

1. Arrange for the carrying out of the Specified Test at one of the private laboratories recognized by the Department of Health.
2. Undergo the Specified Test as instructed by the laboratory.

《預防及控制疾病（對若干人士強制檢測）規例》
（第 599J 章）

強制檢測指示

(由 2022 年 4 月 2 日起適用)

如中英文版本有任何抵觸或不相符之處，應以英文版本為準。

本人現行使《預防及控制疾病（對若干人士強制檢測）規例》（第 599J 章）第 4 條所賦權力，對你（詳情如下），即本人於專業執業過程中診治及按臨牀判斷懷疑為已感染 2019 冠狀病毒病的一名病人，作出以下規定：

(I) 接受檢測

檢測 A

根據此強制檢測指示（「指示」）附件所列的指明程序及條件，於 _____ [日期]^[註]前進行就 2019 冠狀病毒病所進行的聚合酶連鎖反應檢測（「指明檢測」）；

或

檢測 B

- (1) 根據此指示附件所列的條件，於 _____ [日期]^[註]前進行指明檢測；及
- (2) 於上述限期後四天內透過電郵、傳真或紙本的方式向本人或本人醫務所的人員提交檢測結果；及

(II) 其他規定

應在合理可行的範圍內，採取適當的個人防疫措施，包括佩戴口罩及保持手部衛生，以及除為進行指明檢測外，盡可能在確定檢測結果前留在你的居住地點並避免外出。

註：

日期為指示發出日期加兩天（例：指示發出日期是 11 月 28 日，則該日期是 11 月 30 日）。

病人詳情

(1)	姓名	(英文)
		(中文)
(2)	香港身份證/護照號碼	
(3)	年齡及性別	
(4)	聯絡電話號碼 (只限手提電話)	
(5)	提供診治之醫院/診所	(姓名)
		(地址)
		(手提電話號碼)
(6)	樣本瓶條碼編號	
(7)	緊急事故聯絡人及 與病人關係	
(8)	病歷/病人編號	

警告：如沒有遵從此指示即屬犯罪，你可被定額罰款 10,000 元，當局亦可向你發出強制檢測令。不遵從強制檢測令亦屬犯罪，可被罰款 50,000 元及監禁六個月。

指示發出人：

指示發出日期：

[指明醫生之姓名及簽署]

[日期]

根據強制檢測指示下進行指明檢測之程序及條件

檢測 A

1. 使用發出本指示的指明醫生所提供的樣本瓶，按隨同樣本瓶提供的採集樣本指引，以樣本瓶採集深喉唾液樣本。
2. 於指明日期或之前，將檢測樣本提交至採集樣本指引上所列的任何一個政府特定收集點。指明日期是此指示就進行檢測所定的限期。

檢測 B

1. 於任何一間經衛生署認可的私營檢測機構安排檢測。
2. 按該化驗所的指引進行檢測。